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AstraZeneca čelí dalším soudním sporům kvůli vakcíně
Covid

infokuryr.cz/n/2023/09/15/astrazeneca-celi-dalsim-soudnim-sporum-kvuli-vakcine-covid

AstraZeneca, výrobce vakcíny proti Covid, opět čelí řadě soudních
řízení ve Spojeném království. Země byla první, kdo v roce 2021
použil sérum švédsko-britské společnosti v boji proti pandemii. Na
začátku tohoto roku byl však přístup k vakcíně omezen na osoby
mladší 40 let, protože bylo zjištěno riziko krevních sraženin. Stojí za
zmínku, že vakcína AstraZeneca nikdy nepřekročila fázi klinických
studií v USA kvůli obavám o bezpečnost. V září 2022 dostalo téměř
25 milionů lidí ve Spojeném království první dávku vakcíny
Oxford/AstraZeneca, přičemž celkem bylo podáno přibližně 50
milionů dávek.

TrialSite informuje o probíhajících soudních sporech proti společnosti
AstraZeneca kvůli poškození vakcínou Covid-19 ve Spojeném
království a Austrálii.

V roce 2021 potvrdila britská Regulační agentura pro léky a
zdravotnické produkty potenciální spojení mezi vakcínou známou
jako Vaxzevria a vzácnou poruchou srážlivosti krve. Žalobci s
diagnózou trombotickou trombocytopenií vyvolanou vakcínou sledují
dvojí právní strategii. Podávají případy podle zákona o ochraně
spotřebitele z roku 1987 a požadují odškodnění prostřednictvím
vládou řízeného systému plateb za škody způsobené vakcínou.
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Letos v srpnu podal Anish Tailor, jehož manželka Alpa zemřela v
březnu 2021 po první dávce vakcíny, žalobu na společnost
AstraZeneca z odpovědnosti za výrobek u londýnského vrchního
soudu. Tailorův právní zástupce Peter Todd říká, že zastupuje téměř
50 dalších klientů, kteří v nadcházejících měsících podají žaloby na
farmaceutickou společnost. Todd uvádí, že vedlejší účinky zahrnují
mrtvici, srdeční selhání a amputace nohou, a zdůrazňuje, že
technologie vakcíny AstraZeneca byla považována za „rizikovou“.

Todd dodává: „Nejde o vinu, jde o oprávněné očekávání
bezpečí. Lidé byli ujištěni, že vakcína je bezpečná, a těmto
prohlášením důvěřovali. Navzdory tomu zažili život měnící zdravotní
účinky.“

Na konci srpna čelila AstraZeneca další žalobě. Jamie Scott,
kterému byla po očkování diagnostikována trombotickou
trombocytopenií vyvolanou vakcínou, podal na společnost také
žalobu o odpovědnost za výrobek. Právní firma Hausfeld, která
Scotta zastupuje, tvrdí, že zastupuje dalších asi 40 obětí nebo jejich
rodin.

Společnost AstraZeneca se k probíhajícímu soudnímu sporu
nevyjádřila, vydala však prohlášení, ve kterém zdůrazňuje, že
vyjadřuje soustrast každému, kdo v důsledku vakcíny ztratil své
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blízké nebo utrpěl zdravotní problémy.

 
 


